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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 7/2016 
Caràcter: extraordinària  
Data: 18 de maig de 2016 
Horari: de 10.35 a 12.05 h 
Lloc: sala de plens de l’Ajuntament 
 
Assistents: 
 

President 

José Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
 
Regidors/res 

Joana María  Adrover Moyano (PSIB-PSOE) 
José Ignacio Aguiló Fuster (PP) 
María José  Bauzá Alonso (PP) 
Josep Lluís Bauzá Simó (C’s) 
José Javier Bonet Díaz (PP) 
Mercè Borràs Dalmau (MÉS per Palma)  
Lourdes Bosch Acarreta  (PP) 
Bartolomé Cañellas Cardona (C’s) 
Llorenç Carrió Crespí (MÉS per Palma) 
Patricia Conrado Quiroga (C’s) 
Margarita Durán Cladera  (PP) 
Eva Frade Bravo (SOMPALMA) 
Joan  Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE) 
Adrián García Campos (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luís Gijón Carrasco (PP) 
Aurora Jhardi Massanet  (SOMPALMA) 
Aligi Molina Suárez  (SOMPALMA) 
Antonia Martín Perdiz  (SOMPALMA) 
Susanna Moll Kammerich (PSIB-PSOE) 
Antoni Noguera Ortega (MÉS per Palma) 
Angélica Pastor Montero (PSIB-PSOE) 
Miquel Perelló Oliver (MÉS per Palma) 
Pedro Luís Ribas Dietrich (C’s) 
Antonia Roca Bellinfante  (PP)  
Rodrigo Andrés Romero  (SOMPALMA) 
Fernando Rubio Aguiló  (PP) 
Guillermo Sánchez Cifre (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS per Palma) 
 

Cap del Departament: Antoni Pol Coll 
Interventor: Juan Cañellas Vich 
Secretari adjunt i secretari general del ple actal: Miquel Ballester Oliver 
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Ordre del dia: 
 
1. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a la retirada del sistema de No recollida de trastos 
al carrer, donat el seu fracàs contrastat, i recuperar el Servei de recollida domiciliària 
tradicional d’EMAYA 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Bon dia. Podem començar el Plenari extraordinari, a sol·licitud del Partit Popular. Jo ho he fet ja 
personalment però ara ho faig en nom de tots, donar la benvinguda als nins i nines del Mata de Jonc, 
que avui estan de visita a l’Ajuntament, i que estaran, m’han dit 5 minuts amb nosaltres, veient el 
Plenari. Així que benvinguts a l’Ajuntament. Comencem l’ordre del dia amb el debat conjunt dels punts 1 
i 6. El debat està ordenat, comença el Partit Popular en 5 minuts, contesta el Govern 5, intervenció del 
Grup Ciutadans 4, rèplica del Partit Popular 3 i rèplica del Govern 3 minuts. Pot començar el Partit 
Popular, el portàveu del Partit Popular.” 
 
Sr. Aguiló Fuster (PP): 
 
“Molt bon dia Sr. Batle, molt bon dia a tothom. Volem començar aquesta intervenció, dient que una de 
les principals obligacions d’un Ajuntament, d’un municipi, és mantenir un ordre, mantenir una neteja, 
mantenir una salubritat a tot lo que és la ciutadania, a tot lo que és la ciutat. I en aquest sentit, una 
ciutat com a Palma, de 400.000 habitants, de per damunt de 400.000 habitants, té una especial 
obligació de fer les coses ben fetes. És evident que la vida va canviant, que les persones van canviant, 
que les famílies van canviant, i que per tant la gestió municipal també ha de canviar, però ha de canviar 
amb cura, ha de canviar, no per imposició, ha de canviar amb seguretat, ha de canviar sabent preservar 
els valors que hi havia a un principi, i la recollida de trastos que s’ha implantat, no respon de cap manera 
aquest principi. Ara veiem una ciutat bruta, veiem una ciutat deixada, veiem una ciutat que no respon a 
les necessitats de la gent, veiem una ciutat on caminar pels carrers és complicat, on ens podem trobar 
amb estris, amb electrodomèstics que estan allà dies i dies i dies, i tot això perquè s’ha pres una decisió 
equivocada, una decisió de fer un canvi radical, d’un dia per l’altre, de forma imposada, sense tenir en 
compte que les coses s’han de fer acuradament i amb estudi. I en aquest sentit, fotos com aquesta, de 
trastos en el carrer, les veiem pràcticament per tot. A les urbanitzacions en els voltants de Palma, en el 
centre de Palma, a les barriades, per tot hi ha situacions com aquesta, situacions en que se’ns dirà que 
s’ha augmentat l’eficàcia, perquè ara es recullen més trastos en el carrer que un temps, quan és evident 
que si tu dones permís, que els trastos s’han de recollir en els carrers, lògicament hi ha un increment, no 
hi ha una eficiència. Sra. Regidora, jo crec que esser eficients, intentar esser eficients, millorar, és una de 
les principals obligacions de qualsevol Govern. I és evident que quan ens hem equivocat, lo millor que es 
pot fer, és rectificar. En quant a les pintades contra turistes, vull recordar que Palma, Palma és una 
ciutat turística, Palma és una ciutat que viu del turisme. A prop de 57.000 palmesans, 57.000 palmesans, 
és a dir, molta gent, viu directament del turisme. Hem de dir que Palma té el 30% de la seva activitat, 
adreçada en el turisme, de forma directa, 30%. Per posar un altre exemple, direm que Calvià, Calvià, 
m’estic referent al total de Balears, Calvià suposa un 10%. Tenim una vocació turística de primera 
magnitud, una vocació comercial de primera magnitud. Necessitem per tant que pintades com aquestes, 
que pintades com aquestes, se llevin de forma immediata, que hi hagi un Pla, que hi hagi un Pla, que a 
demés s’ha aprovat en aquest Ple en moltes ocasions, s’ha aprovat en diferents ocasions, que es pugui 
actuar de forma immediata. Vostè me dirà que ara estan actuant, però això dur un temps en marxa, i 
me dirà que tenen problemes en matèria de reconeixement del patrimoni cultural, però això no és cert, 
no és cert perquè hi ha pintades que estan en mobiliari urbà, que no està protegit. Li vull mostrar una, 
n’hi ha moltes d’aquestes, i això no s’ha tocat de forma ràpida, i no s’ha tocat de forma ràpida me temo, 
ja no tan sols per un tema de deixadesa, que seria greu, sinó qualque cosa més greu encara, per un tema 
d’ideologia. Vostès, vostès, i ho he dit altres ocasions aquí, han triat, han triat fer un món de bons i 
dolents, han triat separar la gent entre els que estan amb vostès i els que no hi estan, ho fan una i un 
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vegada, i això ho fan perquè és el seu únic nexe d’unió, i en aquest sentit, i en aquest sentit, vostès han 
alentat de qualque manera, amb aquest discurs feble, amb aquest discurs que sense rotunditat contra 
pintades com aquesta, el fet de que s’alimenti una sensació de que molts de turistes, o els turistes no 
són lo suficientment benvinguts. Jo crec que l’actuació en pintades com aquestes, requereix una posada 
al dia immediata, immediata, dona igual, dona igual que hi hagi entrebancs burocràtics, això se poden 
renovar, se poden remoure, se poden solventar de forma immediata. El Consell està disposat a actuar 
damunt tot això. El mes d’octubre ja els varem fer un requeriment, perquè actuessin damunt Es Baluard. 
Han fet qualque cosa? Han fet qualque cosa? Gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Bé, començaré pel final, evidentment hi ha gent que és experta en remoure Ordenances i fer lo que faci 
falta, per passar una piconadora per damunt la legalitat vigent, com ara estam dient, demanant que 
actuéssim sense respectar els protocols, per fer net espais que estan protegits. El patrimoni d’aquesta 
ciutat, que és tan important pel turisme que vosaltres ressaltàveu, com per a tots els veïnats i veïnes. En 
el cas de les pintades, lo que hem fet des de l’Ajuntament de Palma, des del primer moment, ha estat 
prendre la decisió que qualsevol pintada, estàs a l’espai que estàs, privat o públic, que fos ofensiva, i en 
aquest cas el tema de l’atac als turistes ho era, faríem una neteja immediata, i així ho hem fet. En 24 
hores, cada vegada que hem conegut una pintada, s’ha fet net de manera immediata, a les 24 hores 
com a màxim. Me toca a mi. Ens hem trobat una quinzena de pintades a façanes protegides, que tenen 
uns protocols que hem de seguir, i necessitem certs informes i certs projectes, per poder intervenir. 
Varem tenir l’altre dia una reunió amb el Consell de Mallorca, una darrera reunió perquè n’hem tingut 
vàries, per aquest tema, per a poder agilitzar els protocols, i varem decidir iniciar una via d’urgència, 
perquè aquesta setmana, ja es puguin pintar i fer net les pintades que estan a façanes protegides, però 
evidentment sense botar-nos la legalitat ni els protocols establerts. Per un altre costat, estam fent feina, 
per tenir un Reglament a aquesta ciutat, per poder agilitzar tots aquests protocols, perquè sigui molt 
més fàcil i molt més àgil de cara en el futur, no sols des de l’administració, sinó qualsevol veïnat que 
tingui un espai, que tingui patrimoni que estigui protegit, pugui sabre molt més fàcilment i poder 
agilitzar els procediments, per fer-ho net. Podeu dir que no però això és la feina que estam fent. En 
relació en els trastos, vosaltres dieu que Palma està més bruta que mai, està plena de trastos. Jo també 
puc mostrar diferents fotos, que fa anys en el centre de Palma, a diferents espais de la ciutat, allà on 
estaia fet tot un desastre. De fet fa un parell d’anys vaig regalar un calendari a l’anterior president 
d’Emaya, també plena de fotos, dels desastres que hi havia per Palma. Nosaltres hem començat a posar-
nos les piles, cosa que no vareu fer des del Partit Popular, per trobar solucions. Ja ho he dit moltíssimes 
vegades, i segur que el proper Plenari duis una proposta perquè elimini el nou sistema de recollida de 
trastos, allà on sempre hem dit que els números ens avalen, és un sistema que funciona moltíssim millor 
que l’anterior i sabem que s’han d’incorporar millores, com és incrementar al difusió i el coneixement 
per part de tothom perquè sàpiga quins dies i a quins horaris, poden deixar els seus trastos en el carrer, 
però també recordar que tenim uns punts verds allà on també es poden dur aquests trastos, i a més a 
més, a part de millorar la informació cap el veïnat perquè ho conegui, també hem fet una feina molt 
intensa, en incrementar controls i les sancions, que per a nosaltres també és un aspecte important. 
Tothom que no compleixen les Ordenances, han de tenir una repercussió, una conseqüència que pot 
esser fins i tot la sanció, si no se compleix la normativa. Perquè tingueu un parell de dades, que avui 
també s’han publicat a algun diari, però les sancions per exemple en dades d’abril. Abril del 2015, en 
relació a abril del 2016, hem incrementat, en un 150% les sancions que posem des dels controladors 
d’Emaya. Això vol dir que s’està fent una feina molt més intensa i molt més eficaç, en relació en els 
controls i les sancions que s’han de posar, i evidentment això també, mira tu quina casualitat, es dona 
del mes d’abril, quan s’ha incorporat un nou tècnic ambiental, cosa que vosaltres també critiqueu, que 
fa una millor planificació amb els controladors ambientals, i per tant són treballadors que fan molt bona 
feina i quan se planifica bé són molt més eficients. Jo crec que podríem dir que hi ha dos sistemes de 
funcionar. Tenim el sistema actual, que és un sistema que hi ha més inspeccions, hi ha més controls, una 
planificació més acurada, i el resultat és que tenim moltes més sancions posades diàriament, com 
mostra per exemple aquest indicador de 150% d’increment en les sancions el mes d’abril. I després 
tenim un altre sistema, que és el sistema del Partit Popular, allà on, com mostren les dades, posaven 
molt, o posàveu menys sancions, perquè no teníeu unes directrius clares cap als controladors 
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ambientals, i una planificació específica per fer una feina més eficient. Però no només això, no és que 
possessiu menys sancions, sinó que a demés hem trobar uns papers, que podrien esser els papers d’en 
Bárcenas o podrien esser els papers de Panamà, però no, justament és la carpeta de les sancions 
aturades. Hem trobat una carpeta, allà on per part de la Presidència i la Direcció de, l’anterior Direcció 
d’Emaya, es donaven ordres explícites, per aturar sancions a amics i amigues del Partit Popular. Aquest 
és el sistema, te puc mostrar totes les dades, podeu, impossible, lo que vulguis, el sistema clientelar 
concret del Partit Popular, vos puc posar bastants exemples, no només. Calla un moment que ara me 
toca a mi. Calla un moment que me toca a mi. Espera un moment. Després podem mirar, després ho 
podem mirar, tinc exemples.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Gijón, no es su tiempo.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Per favor, per favor, deixi’m llegir un parell de sancions, no vos poseu nerviosos, no vos poseu 
nerviosos. El Partit Popular i el Sr. Garau, no només sabia i consentia aquest sistema, sinó que hi 
participava activament. Un exemple, 14 del 9 del 2012, en el Passeig Mallorca, se va aturar una sanció, 
per ordre del Sr. Garau, dejar abandonado en vía pública, junto a contenedores de selectiva, vidrio, una 
bolsa de basura, que contiene residuos varios propios de su actividad. Un altre, 27 del 6 del 2014, a 
Llaüt, a un hotel, abandono de residuos en vía pública. Un altre, 27 del 6 del 2012, també un altre hotel, 
baldeo en zona privada, vertiendo cantidad de agua en la vía pública y dejando suciedad. I així podríem 
seguir i seguir. No només n’hi ha del Sr. Garau, sinó que també de la persona de confiança, en Gallardo, 
l’anterior director d’operacions d’Emaya. Aquest és el sistema del Partit Popular, això és el sistema PP. A 
qui hauríem de demanar la dimissió ara?” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Gràcies, bon dia. Estic content de que aquests al·lots se’n hagin anat i no hagin de veure aquest 
espectacle, perquè no sé si els haguéssim donat molt bon exemple, a veure lo que estarem discutint 
avui aquí. Amem, lo primer de tot jo els vull dir que nosaltres com sabem, no, els hem estat repetint un 
parell de vegades, som nous aquí, hem vingut nous i hem vist, hem vist lo que era abans, lo que vèiem 
en el carrer i lo que veiem ara, també ho veiem, i jo crec que els ciutadans també ho deuen veure. 
També hem vist, com s’anaven presentant els papers en el text del canvi de la recollida de trastos, i hem 
vist que la paciència de vegades no és una de les virtuts que tenen alguns a dins aquest Ple, perquè quan 
comença a sortir el nou sistema de recollida de voluminosos, no arriba a passar, no arriba a passar ni un 
mes i ja estam demanant la retirada. És a dir, nosaltres ens varem oposar en això, i de fet hem estat 
recolzant, que es pogués dur a terme aquest nou sistema, que aquest sistema, si en el principi tenia 
aquests entrebancs per dur-se a terme, era per falta d’informació dels ciutadans. Jo crec que s’han fet 
campanyes adients a poder millorar aquests sistema, i de fet les xifres que tenim en el Consell 
d’administració, i jo no dubto de les xifres que ens plantegen i ens posen dins el Consell d’administració, 
lo que estan indicant és que estan millorant el sistema de recollida de trastos. Per tant, ara jo crec que 
s’ha transformat en un tema recurrent, que s’està duent constantment, jo crec que ja és el segon o el 
tercer Ple, que sortim amb el mateix tema. Bé, crec que passem els temes pel Consell d’administració, se 
resolen coses i després els reproduïm un altre vegada. No sé molt bé aquestes coses com s’han de dur a 
terme. El següent punt que parlen en aquesta primera intervenció, que és el tema de les pintades, jo 
crec que també ja en varem parlar del tema de les pintades i el problema que hi havia. Crec que tots els 
grups que estam aquí hem presentat propostes damunt el tema de les pintades, que si eren particulars, 
que si eren d’empreses, que si eren de patrimoni, que si no eren patrimoni. S’han anat cercant 
situacions, jo crec que per poder resoldre aquest tema, i jo crec que el sentit és aquí. Que ara mateix el 
Consell Insular en els temes de patrimoni que s’ha de complir, jo crec que sí, jo crec que sí que s’ha de 
fer. Per això tenim les normes per poder-les complir, que no hem d’anar veient de quina manera podem 
adequar cada moment, perquè sinó estam veient després el que succeeix amb altres coses. És a dir, que 
fem de la capa un sayo. De cada cosa ens anem inventant una història i l’anem canviant. Nosaltres 
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pensem que hem de seguir amb aquest sistema de recollida, que s’ha de millorar, que s’ha de continuar 
la campanya informativa que s’està duent respecte en els ciutadans, i que jo crec que si qualque dia 
arribem a convèncer en els nostres, en els administrats, perquè facin les coses quan toca, i una vegada 
que ho dèiem també entre riure i no riure, que varem dir, qualque s’acabaran els trastos, perquè tants 
que en baixen, qualque dia els arribaran a acabar de ca seva, no n’hi haurà tants. Jo crec que això estarà 
i crec que anirà per millor, i per tant nosaltres no recolzarem en aquestes dues primeres propostes, que 
són concretament crec que s’havia de resoldre damunt la 1 i la 6, la proposta que fa el Partit Popular, i 
ens oposarem a ella. Gràcies.” 
 
Sr. Aguiló Fuster (PP): 
 
“La democràcia és complir la Llei, i ningú ha dit no complir la Llei, no hem de treure les paraules de 
context. Lo que hem dit és que hi ha formes de fer les coses més ràpides, i d’altres que són més lentes. 
En quant en aquesta carpeta que vostè m’està mostrant, lo que li vull dir és que si vostè pensa que aquí 
hi ha prevaricació, lo que ha de fer, lo que ha de fer, i lo que podem fer ara, és anar en el Jutjat, perquè 
si vostè sabia que hi havia aquesta carpeta durant un temps i no ho ha dit, també està prevaricant, hem 
d’anar ràpidament cap al Jutjat. Ràpidament cap al Jutjat. Aquí estam, hi ha elements, hi ha elements 
que són de Jutjats, hi ha elements que són de política, i aquí estam parlant de política, estam parlant de 
política, d’un sistema de recollida de trastos, que no ha funcionat bé, perquè no s’ha implementat bé. Jo 
no vull dir que a lo millor en el futur no se pugui fer, però que com a mínim s’ha d’implementar de 
forma adequada, i per tant quan demanem la retirada d’aquest sistema, és per fer les proves, per fer les 
experimentacions necessàries, per fer les passes necessàries, perquè quan s’implanti es pugui fer d’una 
forma efectiva, d’una forma que no quedi la ciutat bruta, d’una forma que no quedi la ciutat col·lapsada, 
d’una forma que no donem una imatge que no ens correspon. Les pintades per un altre banda, ja dic, les 
pintades formen part de qualque cosa que és ofensiu, i que a més a més atempta contra lo que és 
l’essència de la nostra activitat econòmica. Per tant, hi ha que fer lo necessari, lo necessari, i deixar 
altres expedients, per intentar que aquestes es llevin de forma immediata, i és evident que s’han de 
protegir els monuments històrics, és evident que s’han de protegir els edificis històrics, però tot això es 
pot fer de dues formes, o d’una forma ràpida o d’una forma lenta, i vostès han optat per una forma 
lenta. Perquè una de les coses que hem enyorat, és una actuació política, una declaració contundent de 
que no hi haurà, no tornarà a haver-hi pintades. Aquí en aquest cas, també es poden posar sancions, i 
no hem sentit ni una paraula en aquest sentit, perquè és fàcil en colors, amb dibuixos, amb formes de 
pintades, és fàcil trobar a les persones que les han fetes. I no s’ha actuat, i probablement no s’ha actuat 
per una motivació que té que veure ja dic, no tant amb deixadesa, que segurament també, sinó sobretot 
en orientació política. Moltes gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“En relació a les pintades. Vull recordar que ja s’han fet net 100 pintades a Palma de manera immediata 
en relació a les pintades de turisme, i el procediment evidentment, i després per part de la Policia ja 
s’han identificat alguns dels autors i se’ls ha obert un expedient i la tramitació que pertocava, per tant 
estam actuant de manera contundent i de manera àgil, i repeteixo, en els propers dies podrem fer net la 
resta de pintades que tenim a espais protegits. El tema de la carpeta, la carpeta la varem, la carpeta de 
les sancions aturades pel Partit Popular, varem tenir coneixement fa unes setmanes de l’existència 
d’aquesta carpeta, i varem fer tot el procediment intern a dins Emaya, per poder aclarir tots els fets, 
perquè nosaltres no actuem de manera populista ni a la bavava, sinó que volem actuar en conseqüència 
i sabent, i sabent tots els passos que hem de fer, perquè volem respectar la legalitat. Evidentment si 
demaneu un Ple per dir que el sistema de trastos i que no estam actuant amb contundència amb la gent 
que és incívica, evidentment duim la carpeta aquí, per mostrar quin era el sistema del Partit Popular, 
perquè és que a demés hi ha proves que ho determinen d’una manera claríssima. No ho duim en els 
Jutjats perquè tots són sancions per desgràcia, tots són sancions que ja han caducat, perquè a demés 
curiosament està molt clar que és un sistema del Partit Popular, perquè mira tu que curiós, totes 
aquestes sancions aturades, varen acabar, aquest sistema de sancions aturades varen acabar el març del 
2015, abans de que hi hagués eleccions. Perquè? Perquè se degué dir, a veure anem alerta, anem a 
aturar això, que hi haurà eleccions, a veure amem que passa, i des de que estam nosaltres en el Govern, 
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no s’ha aturat ni una sanció. Nosaltres fem complir totes les sancions, siguin a qui siguin. I a demés lo 
més flagrant, no només és que des de la Presidència s’aturaven algunes sancions, la majoria de les 
sancions que aturava l’anterior president, eren empreses i a demés empreses reincidents, mira tu que 
curiós, perquè trobem aquí repeticions de diferents empreses, que fan, que tenien més d’una sanció, 
que s’havia iniciat, i que des de Presidència se demanava aturar. O sigui que està claríssim quin és el 
tarannà i la manera de funcionar del Partit Popular. Mentre feia retallades en drets, en serveis, 
recordem la legislatura anterior, quin era el tarannà del Partit Popular, fent agressions constants en els 
drets i a les persones més vulnerables, i a més a més s’aprofitava del seu poder, per a poder llevar 
sancions a qui li convenia en el seu partit i en els seus amics, això és la manera de fer del Partit Popular, 
o sigui que basta de demagògia i a veure amem si haurem de demanar un parell de dimissions més de 
gent que està aquí o de gent que no hi és. Gràcies.” 

 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
(PP) 
 
6. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a adoptar, dins el mes en curs i sense dilacions, un 
pla de neteja de pintades vandàliques a façanes, públiques o privades, amb coordinació amb 
propietaris i el Consell de Mallorca, establint mesures preventives, d’intervenció, educatives 
i sancionadores 
 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
(PP) 
 
2. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a retornar l’estructura d’alts càrrecs a l’existent al 
maig de 2015 i reinvertir el cost d’aquests (300.000€ anuals) en la reparació de les pèrdues 
d’aigua a la xarxa de distribució d’aigües de Palma, davant la greu situació de sequera que es 
preveu 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Lo primero de todo, estoy sorprendida de que después de un año en el 
Gobierno, haya hecho falta hacer un Pleno extraordinario para que la Presidenta de Emaya localice 
determinadas cosas, veo que realmente no se dedica todo lo que tocaría. También aprovecho para 
saludar a todo el Equipo directivo de Emaya, que veo que están aquí, no sé si es que no hay suficientes 
cosas que hacer en Emaya a estas horas, para que estén aquí viniendo a aplaudir a la Regidora, o es que 
la Regidora necesita refuerzos, pero bueno. Yo la verdad es que hasta ahora no me había metido en el 
tema de si eran afiliaciones políticas las que llevaban a hacer determinados nombramientos, pero lo de 
hoy me sorprende, lo de hoy me sorprende desde luego. El tema de hoy es simplemente constatar un 
hecho que vamos viendo todos los que estamos en el Consejo de administración, día tras día en todos 
los Consejos de administración, van apareciendo nombramiento de cargos, y yo voy a decir que yo solo 
voy a nombrar a los cargos que para mi son nuevos, según las informaciones que me proporciona la 
propia Emaya, porque ha habido otros tantos cargos que se han nombrado, que se han sustituido, por 
jubilaciones, por cambios de Gobierno, todo eso. Yo ya lo dije en la rueda de prensa el otro día, se ha 
creado la figura del Director del ciclo del agua, dos Jefes de departamento en el de planificación y 
estudios, que no existían, un Jefe de servicios de neteja viaria en el Área de Cualidad Urbana, que hacía 
varios años que no estaba ocupada esa plaza, un Técnico medioambiental, que es de nueva creación, un 
Técnico de planificación de estudios de nueva creación, un Jefe de servicio de planificación, 
aprovisionamiento y cualidad. Un Jefe de servicio de redes, un Controlador de auditoría interna y 
todavía faltan por salir el Director de centrales de depuración, el Técnico en prevención de riesgos 
laborales, el Ingeniero técnico en obras públicas. Yo lo que le vengo a decir a la Sra. Regidora es que 
ahora no me vale que me diga, y tú más y no se cuanto, si usted cree que son necesarios, y usted puede 
defender que se gasta más de 300.000 euros anuales más en altos cargos, yo le pido que los defienda, 
que no haga como hace con el tema de la recogida de trastos. O sea si usted no es capaz de defender lo 
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que pone en marcha, pues igual le conviene que se retire. Yo le digo, usted asúmalo, dígame si yo me 
gasto más dinero en altos cargos, y si yo he aumentado en más de un 50% los altos cargos. Yo lo digo día 
tras día en los Consejos de administración, me preocupa la deriva que tiene Emaya en cuanto al gasto. 
Nosotros en la legislatura pasada nos encontramos una Emaya con 59 millones de deuda, y se dejó en 
30, se hizo un buen esfuerzo en ahorrar el gasto, y a parte se conseguía que Emaya generara beneficios, 
para poder dedicarlo, tanto al Área de Servicios Sociales, como a inversiones. Y todo ello fue gracias al 
esfuerzo de mucha gente, ya no solo del personal del Partido Popular, de los Directivos, sino gracias al 
esfuerzo de muchos trabajadores de Emaya. Y desde que la Sra. Truyol ha entrado en el Gobierno, pues 
mire ya nos ha hecho una auditoría donde se ha gastado 50.000 euros, para ver si encontraba algún 
contrato del PP, y pudiera criticar. Otra auditoría cuyos resultados no han sorprendido a nadie, que se 
han gastado 54.000 euros para que nos digan que Palma está sucia, que se podían mejorar los turnos. 
Yo creo que si se molestara a preguntar a la gente de Emaya, que tiene el conocimiento, igual se 
ahorraría muchas consultoras. Igualmente, se dedicó a hacer un estudio de alternativas para el centro 
de Palma, se gastó 16.000 euros, cuando ya era algo que los técnicos ya habían estudiado y valorado 
desde hacía bastantes años. Una campaña publicitaria, que es evidente que no ha funcionado, para el 
tema de los trastos. Ahora se nos aparece con un cambio de logo, que nos cuesta 14.000 euros, y ¿A 
quién le importa el logo de Emaya? Si puede saberse, porque desde luego a mí si es rosa, azul o amarillo, 
me importa un pepino si Emaya no cumple su función. Ahora recuperamos una comida, y nos gastamos 
8.000 euros en invitar a 800 trabajadores de Emaya, cuando realmente, sinceramente, creo que nadie 
necesita esas comidas, que está muy bien cuando nos sobra el dinero, pero creo que 8.000 euros en una 
mañana, son mucho dinero. Usted ahora me dirá que todo esto, que ya tal, que si la mesa que era una 
comida de no sé quien, no sé cuanto, y todos sus rollos, pero yo le digo ¿realmente toda esa emergencia 
social, de la que se hablaba, ya no existe? Realmente un Equipo de Gobierno que no ha aumentado en 
nada el Presupuesto de Asuntos Sociales, menos 50.000 euros de ayuda a la emergencia ¿se puede estar 
gastando 14.000 euros en un logo? Si es que vamos a poner ejemplos que se puede hacer con todo lo 
que usted se está gastando. Los 40.000 euros de la Consultora, sirven para dar ayuda económica a 307 
personas, para dar una ayuda urgente en alimentación. Los 50.000 euros de la otra Consultora, sirven 
para dar, para pagar los gastos de comedor escolar a 333 niños. Los 14.000 euros que usted se gasta en 
un logo, que ya le digo que a mí me da igual si el logo es azul, rosa o amarillo, con esos 14.000 euros, se 
paga la máxima ayuda de alquiler durante un año a 4 familias, a 4 familias, que igual les parecerán 
pocas, pero ya les digo yo que yo prefiero que se pague el alquiler a esas familias, que se cambie el logo 
de Emaya, que a nadie le importa. Con los 8.000 euros de la comida, se pueden pagar los recibos de luz y 
el agua a 10 familias, sí a 10 familias. Y nos estamos gastando 8.000 euros en una comida. ¿Y ustedes 
son el Gobierno de la gent? ¿O son el Gobierno de su gente? Porque eso es lo que están demostrando. 
¿Y dónde está aquello de prioricemos los servicios sociales? Dónde está aquello de prioricemos la 
educación, prioricemos el empleo, acabemos con los desahucios. Al final se queda solo en palabrería, y 
esa es la realidad. Y es lo que le digo, a mí no me consuela que ahora usted me diga si uno hacía, si no 
hacía, es que si usted no hizo la oposición cuando le tocaba, es su problema, pero yo estoy aquí para 
hacer mi trabajo. Y ahora es usted quien está gobernando, ahora es usted la Regidora y ahora es usted 
la que tiene que dar explicaciones, sobre lo que pasa en Emaya, y eso es lo que espero de esta 
comparecencia. Gracias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Bé, veig que la demagògia continua pel Partit Popular, quan es compara. Que és lo que vol dir ara? Que 
hem de deixar de fer auditories de compres, per sabre en que ens hem gastat els doblers els darrers 
anys, i si s’ha fet una bona despesa o no s’ha fet una bona despesa. No consideren que una auditoria a 
una empresa que maneja més de 100 milions d’euros cada 5 anys és supèrflua. Me podeu deixar xerrar? 
Per un altre costat. Una auditoria de serveis, una auditoria de serveis, quan no teníem tècnics a qualitat 
urbana, que poguessin definir quines eren les prioritats, vull recordar que aquesta auditoria de servei es 
va fer comptant amb la participació dels treballadors i treballadores de la casa, precisament per poder 
compaginar l’experiència que tenen tota la gent professional que fa feina a Emaya, amb l’experiència 
d’una empresa externa, per a poder prioritzar quines són les iniciatives que havíem de fer. Això 
considereu que és una inversió supèrflua? Nosaltres considerem que no. Lo del logo d’Emaya, per a 
nosaltres no només era un logo, perquè el logo pràcticament no s’ha canviat, sinó també la imatge. 
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Emaya és una empresa que per desgràcia els darrers anys, ha estat totalment maltractada pel Partit 
Popular, totalment maltractada. Per començar pel president que tenia, el vostre companya o ex 
company, o ja no sé per on para aquest homo. Aquesta persona i el seu Equip i la resta de regidors i 
regidores, va maltractar l’empresa municipal, i nosaltres la volem dignificar, perquè és una empresa 
pública, és una empresa de tots els veïnats i veïnes, i és una empresa que tots els veïnats i veïnes han 
d’estar contents i estimar aquesta empresa, i per això és necessari que tingui, per un costat una millor 
imatge, i per un altre, evidentment, millorar els seus serveis. I això és lo que estam fent. Per a nosaltres 
totes aquestes despeses, no són per res supèrflues, són per en benefici de la ciutat, en benefici de la 
qualitat de l’espai públic, perquè si no tenim un espai públic en condicions, aquesta ciutat cada vegada 
estarà pitjor. Per a vosaltres com varen dir, avui no s’ha atrevit a dir-ho, perquè suposo que va veure 
que era un ridiculesa, quan en roda de premsa va dir que era una despesa supèrflua, comprar camions. 
Per favor, estam xerrant d’Emaya, amb uns camions, que hi ha un 40% dels camions. Ho va dir, vaig 
veure el vídeo de la roda de premsa, va dir que era una despesa supèrflua, comprar camions i comprar 
contenidors. Ha vist els contenidors que tenim en aquesta ciutat? Que estan fets una merda, estan 
destrossats. Això és lo que considera despeses supèrflues? Per a nosaltres són despeses ben importants. 
En relació amb els alts càrrecs, no hem incrementat ni un sòl alt càrrec, pot fer tots els ullets que vulgui, 
ni un alt càrrec. Tenim exactament el mateix número de càrrecs de Direcció, que teníeu a l’anterior 
legislatura. I és més, la despesa salarial, l’hem reduïda en 60.000 euros anuals. Pots fer totes les caretes 
que vulguis, 60.000 euros anuals, menys amb els mateixos càrrecs, amb els mateixos llocs de feina. 
Perquè? Perquè les noves persones que hem incorporat, han reduït el seu sou, no tenen el mateix sou 
que tenien els anteriors, quan s’han anat jubilant, o quan els hem, i en el cas que varem acomiadar. 
Totes les contractacions que hem fet a Emaya, i que farem, tenen dues lògiques molt clares. Una 
millorar els serveis, que per això existeix Emaya, per donar serveis a la gent, no per un altre cosa, no per 
beneficis de ves a sabre qui, exacte, ja m’entens tu quan t’ho dic. I per un altre costat, tenint en compte 
la sostenibilitat econòmica de l’empresa, perquè per a nosaltres és bàsica una empresa pública i que 
sigui sostenible econòmicament evidentment, que és importantíssim, i això ho tenim ben clar. Aquestes 
dues premisses són per a nosaltres clau a l’hora de fer qualsevol procediment de contractació o de 
compra o d’inversió. Millorar el servei i que tingui una sostenibilitat econòmica. I amb cap criteri 
d’enxufisme ni cap altre criteri obscur. Tot amb criteris de professionalitat, i fent procediments, vos vull 
recordar, que aquesta legislatura hem obert tots els procediments d’una manera transparent i d’una 
manera neta, complint tot lo que havíem de complir. Els temes crec que confonen, lo que és càrrecs de 
Direcció, amb lo que són tècnics. Una empresa que té més de 1.000 treballadors, necessita personal 
tècnic, i a qualitat urbana, en tot l’àmbit de neteja i recollida de residus, no hi havia cap tècnic, cap 
tècnic ambiental, cap tècnic de planificació, que ara que sí que els tenim. Imagineu-vos, tenim 600 
vehicles, i tenim un dels tallers més grans de Palma, o no sé si de Mallorca fins i tot, i no teníem cap de 
taller. 2 anys el Partit Popular sense cap de taller. Així estaien els camions, que tenim els camions que 
estan fets un desastre, que tots els treballadors, tots els conductors tenen queixes. Camions que fan 
feina 24 hores pràcticament, i no tenim cap de taller, i ara sí que en tenim, i això és una queixa. I a 
demés ben curiós, hem dut totes les contractacions en el Consell d’administració, i el Partit Popular no 
ha votat mai en contra, mira tu, i ara ens dieu que no vos pareix bé que contractem a gent, i no ha votat 
mai en contra, t’has abstès, però ho haguessis pogut votar en contra, si te pareixia tan malament tenir 
una nou cap de taller, tenir un nou controler o tenir qualsevol altre figura dedins l’empresa, haguessis 
pogut votar en contra. Continuaré després, gràcies.” 
 
Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
 
“Sí, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres no ens ficarem com fa el PP, amb l’afiliació política dels alts 
càrrecs, perquè per començar hauríem de demanar quina era l’afiliació política dels seus alts càrrecs, 
perquè jo suposo que tampoc no eren persones molt independents. Però bé, començarem pel tema 
precisament dels alts càrrecs. Nosaltres considerem, igual que la Sra. Truyol, que no hi hagut un 
increment substancial d’alts càrrecs, lo que ha hagut ha estat un moviment de persones, però no un 
increment d’alts càrrecs. A jo me crida molt l’atenció, quan el PP, quan la Sra. Bauzá xerra d’un alt càrrec 
del director de control de riscos i auditoria interna, és un alt càrrec que existia l’any 2013, quan el Sr. 
Isern era Batle, i quan el Sr. Garau era el president d’Emaya. Jo crec que no faria falta, però de totes 
formes li explicaré lo que varen fer. Aquest senyor era control d’auditoria interna, de control de riscos, 
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el passen a gerent, i com que el gerent no anava a cobrar indemnització, el tornen a passar a control, a 
director de control de riscos i auditoria interna. I això li costa a l’Ajuntament de Palma 34.129.066 euros 
d’indemnització. I això lo que podríem denominar un pagament a un amic, i això és totalment 
lamentable. I és lamentable que vostès ara estiguin fent demagògia i campanya electoral, perquè aquest 
Ple en el fons no ens enganyem, això és campanya electoral, per justificar aquest Ple, xerrin d’un 
increment d’alts càrrecs. És totalment mentida, almenys des del nostre punt de vista. Per aquest motiu 
evidentment votarem en contra de la seva proposta, perquè no li veiem ni cap ni peus. Amb el tema de 
les despeses, bé, el tema de l’auditoria interna, tant en qüestió de compres com de serveis, ens pareix 
totalment justificat. És a dir, una empresa que està en una situació lamentable, com la va deixar el PP, 
perquè si vostès varen estalviar molts de doblers, dels 59 milions varen passar a 30. Però en quin estat 
estan les dessaladores? En quin estat estan les depuradores? Perquè els abocaments que varen anar a la 
mar aquest estiu passat, no són responsabilitat d’aquest Govern municipal, això li hem de dir, sinó per 
mal manteniment que vostès havien fet de totes les instal·lacions, perquè no varen gastar un duro, i això 
és la realitat. Lo demés, menjars, un dinar, 8.000 euros. Quants de dinars havia fet el PP? També és un 
tema que hauríem de xerrar, home, és que aquí xerrem de, bé potser que la legislatura passada no, 
l’anterior quan va esser batle na Catalina Cirer, i les anteriors d’en Fageda, li puc assegurar que en varen 
fer molts de dinars, molts. Lo únic en lo que podem discrepar, és en el tema del logo, que a lo millor no 
era necessari. Vull dir, canviar la imatge de l’empresa, bé, es pot considerar una despesa supèrflua, no 
els 14.000 euros, a jo no me preocupen els 14.000 euros, ens preocupa a nosaltres lo que costarà 
després retolar tots els camions, tots els vehicles, la papereria i tot lo demés. Però en fi, considerem que 
aquestes propostes tenen un únic sentit, tenen un únic objecte, estam en precampanya electoral, és el 
moment de fer aquestes coses, i nosaltres no estam d’acord, perquè a demés considerem que no 
s’ajusten a la realitat i per tant per aquest motiu votarem en contra. Gràcies.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Es una pena que parezca que sea yo la única que escucha a los Técnicos del Consejo 
de administración de Emaya. El 14 de enero del 2016, el Sr. Felipe Belinchón, Director de calidad urbana, 
nos presenta un informe, de la nueva estructura de calidad urbana, donde habla de la creación de varios 
puestos nuevos. Yo como digo, nunca me invento nada, o sea, no sé si ustedes me pasan mal la 
información, no sé si ustedes me pasan mal la información, pero yo todo lo que digo lo digo en base a lo 
que Emaya me pasa, o sea que yo les pido que se revisen la documentación que mandan al Consejo de 
administración, y entonces a lo mejor entraremos en menos dudas. Que usted me diga que han 
conseguido bajar los gastos de personal, basta que se vaya a las cuentas que nos ha presentado el 
Consejo de administración de Emaya, donde hay un incremento de 300.000 euros de más. Ya lo hice 
constar el otro día en el Consejo de administración. Me hace gracia que usted hable de la participación 
de personal de Emaya en las auditorías, pues mire, yo me la he leído la auditoría, ¿sabe lo que dice la 
auditoría el Comité de empresa? Que se acabe con la colocación de altos cargos, que se reduzcan los 
cargos. Esto es lo que dice el Comité de empresa en la auditoría, y además es que está colgada en la 
página Web de Emaya. Yo es que tengo una virtud o una cosa que no es así pero yo todo lo baso en lo 
que hay colgado en los informes que ustedes me pasan, o sea podrá rebatirme lo que quiera, yo no le 
digo si es malo o bueno que haya un cargo u otro, y como verá yo en mi vida en todos los Consejos de 
administración, nunca me he metido si son de un partido u otro, si están menos o más preparados los 
cargos. Yo simplemente constato un hecho, usted ha incrementado los cargos, le guste o no es un 
hecho. Si usted considera que tiene la suficiente capacidad de defenderlo, asúmalo y defiéndalo, y es lo 
único que le pido. Usted dígame, sí yo Sra. Regidora de MÉS, llego a Emaya y aumento los altos cargos y 
me quedo tan tranquila, porque les he justificado. Pero no me mienta, y no me diga que miento yo. O 
sea, es que podrán mentir a mucha gente, pero a mí concretamente que voy a todos los Consejos de 
administración y me leo lo que me pasan, no me puede poner en cuestión. Y es lo que le digo, le remito 
al informe presentado en el Consejo de administración de enero, donde se habla de todos estos cargos. 
Y me habla el señor de Ciudadanos del auditor. Mire, es que la diferencia, es que la diferencia, bueno 
pues el Sr. Ribas, o como quiera que se llame, cuando el Sr. Campaner era Auditor de Cuentas, el 
Presidente de Emaya hacía de Presidente de Gerencia. Había una única figura que ocupaba, es que 
ahora tenemos Presidente, Gerente y Auditor de Cuentas, esa es la gran diferencia. Es que antes había 
personas que hacían varias cosas a la vez, para procurar ahorrar. Yo de todas formas es que no tengo, 
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no tengo que estar discutiendo de, como le digo, de si tiene más razón uno o más razón otro. Como le 
digo, sea capaz usted de defender las cosas que pone en marcha, sea capaz usted de defender su 
sistema de trastos si usted considera que es bueno, aunque todos los demás creamos que no lo es. Sea 
capaz usted de defender, que aumentan los cargos, pero asúmalo, no eche, bueno y ya luego cuando 
hablemos de las banderas ya no le cuento, pero que usted eso de asumir la responsabilidad, es que no 
es capaz. Cuando uno gobierna, debe asumir lo bueno y lo malo. Y si usted aumenta los altos cargos, 
asúmalo y dígalo tranquilamente y defiéndalo.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Aquí assumim totes les responsabilitats, totes, però cadascú que es responsabilitzi de les seves. Quan a 
nosaltres se’ns acusa d’incrementar alts càrrecs, és que vull dir, des de que era el 1994, no hi ha 
organigrama, és el darrer organigrama que es va aprovar a Emaya. Ara tenim fa un parell de mesos, vos 
varem presentar un organigrama de l’empresa, allà on sortien tots els llocs de feina, tots els llocs de 
feina, i l’any qui ve tindrem una RLT, allà on hi haurà la definició de totes les funcions de cada lloc de 
feina. Això no se va fer durant tot aquest temps, no se va fer. Ho tenim, transparència, i ens ho prenem 
ben en serio. Per un altre costat, amb el tema d’incrementar despesa, li repeteixo ens estam estalviant 
en relació a la Direcció que hi havia anterior, 60.000 euros en l’any. Crec que confoneu, perquè a lo 
millor és la vostra manera de fer, és un altre coletilla del sistema PP, allà on la Direcció i els tècnics d’una 
empresa municipal, són d’afinitats polítiques, són dels entorns d’amistat, etcètera. Nosaltres, ho 
repeteixo, no hem contractat a ningú ni de la Direcció ni de les persones de Direcció, ni dels tècnics ni 
d’auxiliars que estam contractant, ni d’un borsí de peons de qualitat urbana de neteja i de residus. Cap 
de les contractacions que s’està fent, és en criteri d’afinitat. Per començar perquè no coneixíem a ningú, 
i sí, les persones que estan aquí, que fan feina a Emaya perquè tenen interès en sabre lo que debatem 
aquí, perquè s’interessen per l’empresa. Mira tu quina casualitat, perquè són treballadors que 
s’interessen per l’empresa, no són cap persona d’afinitat política, menys la gerent, que evidentment sí 
que ho és, però totes les altres persones no ho són, o sigui que una mica de respecte, perquè moltes 
d’aquestes persones, feien feina quan el Partit Popular també governava en aquesta empresa. Mira tu 
quina casualitat. Pareix mentida que ens vengueu amb aquestes històries, quan vosaltres des del Partit 
Popular, no vareu esser capaços d’iniciar cap procediment amb cara i ulls. Després un altre cosa que 
dèieu a la roda de premsa, que a mi me va agradar molt, i que ara ja veig que no vos atreviu a repetir, 
que ens gastem 3 milions més d’euros perquè contractarem 124 persones. Jo crec que és que vos 
passen informació, vos deuen filtrar informació, i no la sabeu llegir, perquè és que a vegades com que 
vos desconnecteu de la realitat. Sabeu de on són aquestes 124 persones? Aquestes 124 persones, fa dos 
anys que tenim un acta de la inspecció de treball, que ens diu que hi ha, en aquell moment crec que 
eren una cinquantena de persones, que són peons, que estaien fent de conductors, i que se’ls havia de 
reconèixer les seves funcions, la seva categoria laboral. Fa dos anys, no vareu iniciar res per fer aquest 
reconeixement, i ara tenim com que s’han anat acumulant aquests casos, ara tenim 124 persones que li 
hem de fer aquest reconeixement de les funcions. Però aquestes 124 persones, ja estan cobrant el sou 
que han de cobrar com a conductors. Això suposa 0 euros més, no 3 milions d’euros. A veure amem si 
comenceu a sabre fer comptes, perquè és que sinó la veritat és que feu un poc el ridícul. I ja que sou el 
partit majoritari de l’oposició, vos demanaria que féssiu una oposició una mica més acurada i una mica 
més responsable, que estam xerrant de coses molt series, i d’una empresa molt important per la ciutat. 
Gràcies.” 

 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
(PP) 
 
3. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a reduir de forma dràstica les despeses supèrflues 
en informes externs, consultories, dinars d’empresa i nova imatge corporativa, confiant en la 
professionalitat del personal de la Casa, per tal de destinar recursos a les finalitats reals de 
l’ens públic, com són la neteja i la sostenibilitat 
 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
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(PP) 
 
4. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a elaborar un Pla de Xoc urgent, juntament amb el 
Govern, per tal de recuperar al proper informe les banderes blaves perdudes al 2016 i 
obtenir també la de Cala Major, amb un conjunt de mesures ambientals, de qualitat de 
l’aigua, d’accessos i seguretat adients per complir amb els criteris establerts per ADEAC 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno, lo primero que quiero hacer en este punto, es desmentir la nota de 
prensa que sacó la Sra. Truyol con el tema de las banderas. Y voy a ir punto por punto. Usted dice que 
las analíticas que se toman, se toman con respecto a los últimos 4 años, y que eso es lo que ha 
condicionado que este año se quiten las banderas. Yo me he molestado en sacar las analíticas de los 
últimos 4 años, y aquí todas las analíticas son excelentes, o sea que creo, primera mentira de su nota de 
prensa, además que como digo siempre, esto está colgado en la página Web de la Conselleria de Salud. 
O sea, no hace falta irse muy lejos a buscar la información. Canon de saneamiento, usted ahora se 
atribuye, que el Govern les va a pagar no se cuantas cosas, que vamos a tener una lluvia de millones que 
van a llegar. De momento que yo sepa, y según usted nos ha explicado en el Consejo de administración, 
que igual ya empiezo a pensar que a lo mejor no nos explica las cosas bien, lo único que ha habido ha 
sido recados a la madre superiora, de yo presento este proyecto, y ya veremos si el Govern me lo 
pagará. Así que de momento sus inversiones por canon de saneamiento, no existen. Aquí ya en el tema 
de depuradoras, es donde su cara dura llega a límites insospechados, o sea, atreverse a decir, atreverse, 
atribuirse en exclusiva, que lo avanzado hasta ahora en el tema de las depuradoras del Coll d’en 
Rabassa, es exclusivamente suyo, hay que tener mucho rostro, mucho rostro. O sea, es que además, 
para esto no tiene más que irse a la página Web de Emaya, poner EDAR-2 y lo que le sale es toda la 
retahíla de acciones que se han venido llevando a cabo desde el 2008. Mire, en el 2008 ya se inició la 
tramitación del cambio de la modificación del Plan General, para que se pudieran utilizar estos terrenos. 
En el Pleno de 3 de diciembre de 2014, en este Pleno de aquí, precisamente es cuando se aprobó por 
sesión Plenaria, la aprobación definitiva del Plan General. Y se empezó a redactar el proyecto, que ahora 
ustedes han mandado a Madrid. Entonces, creo que atribuirse en exclusiva todo lo que se ha avanzado 
en este tema, me parece bastante cara dura por su parte, ya que usted solo se atribuye las cosas 
positivas, y solo mira al PP para echar las culpas. Ya que mira tanto la gestión del PP, mírelo todo, 
hablemos de todo y seamos sinceros, aquí como le digo yo siempre, me parece muy soberbio por su 
parte, que no considere para nada el trabajo de los que vinieron antes que usted. Y como usted bien 
dice, muchos de estos, ya trabajaron, muchas personas de las que están aquí, que son las que saben que 
lo que digo yo es cierto, y ahora se lo digo, está colgado en la página Web de Emaya, no hace falta que 
tenga información privilegiada. Hablemos del CAZ de Palma, evidentemente el CAZ de Palma tiene 
muchos años, pero ¿sabe usted porque tiene tantos años? Le voy a explicar ¿sabe que es esto que tengo 
en la mano? El Convenio que se firmó en el anterior Pacto de Progreso, con el Ministerio de Fomento, 
donde en el anexo número 4, en el anexo, aparece un apartado que dice, mejora canalización de 
pluviales Playa de Palma el CAZ, 4 millones de euros, destinados al CAZ de Playa de Palma. Sí, ¿sabe 
usted que de esos millones que se firmaron en este Convenio, llegaron a esta Comunidad 20 millones 
para estas inversiones y otros 20 para el Palacio de Congresos? ¿Sabe usted que ninguno de esos 
millones se dedicaron a lo que se tenían que dedicar? Pídale explicaciones a sus compañeros del Equipo 
de Gobierno, que estaban entonces. A lo mejor es más, le queda más cerca que hablar del pasado y de 
los anteriores gobernantes del PP. Lo que le digo usted, no, no, es que al final hay que decir las cosas 
como son, o sea, está muy bien echar la culpa a los demás, que no se pueden defender, a los que ya no 
están, pero las cosas son las que son. Pídale usted explicaciones al actual Alcalde o al Sr. Noguera, que 
estaban en aquel Equipo de Gobierno. ¿Dónde están esos millones que venían para el CAZ de Playa de 
Palma? Queremos saberlo, que nos lo expliquen. Evidentemente el CAZ es viejo, pero no lo sería si esos 
millones se hubieran invertido. Muchas gracias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
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“Bé, veig que del Pla de sequera ja no en xerreu, suposo que ho recordat que a l’anterior Ple varem 
aprovar un Pla de sequera. Ja però és que com que ho hem tornat a, ho heu tornat a introduir en aquest 
Pla d’urgència, a lo millor. Ah val en el següent, val idò després xerrem del Pla de sequera, perquè crec 
que teniu una mica, qualque problema de memòria, perquè fa tres setmanes el varem aprovar 
inicialment, i està obert ara a al·legacions. El va aprovar tot el Ple per unanimitat a demés, per això 
m’estranya que de cop vos oblideu que tenim el Pla de sequera, que és el primer Ajuntament de 
Mallorca que l’aprova o sigui que. Però bé, anem a les banderes, que és lo que vos interessa. Amem, 
repeteixo, perquè varem perdre aquestes tres banderes de Palma? L’empresa, la Fundació que ho fa, la 
Fundació privada, lo que fa és una mitja, agafa totes les analítiques dels darrers 4 anys, o sigui del 2012 
al 20015 en aquest cas, i fa un promig, i es basa evidentment en les analítiques que es fan des del 
Govern Balear, i des de l’Ajuntament de Palma. Sí, sí, aquestes que tu ben bé has dit, i utilitzen uns 
procediments i uns estàndards, que nosaltres desconeixem, i crec que tu també els desconeixes, per 
valorar de quina categoria i de quina, sí de quina categoria, quina puntuació tenen, si són excel·lents o 
no ho són. Totes les analítiques d’aquests darrers 4 anys, han estat com a mínim bones o excel·lents, i 
hem tingut episodis el darrer any, 4 episodis que nosaltres no ens amaguem mai, i a demés varen esser 
4 episodis que nosaltres varem posar bandera vermella, per tant érem plenament conscients que 
havíem de tancar les platges, per esperar el resultat de les analítiques per si un cas hi havia algun perill 
per la salut pública, que després es va comprovar que no hi havia cap perill per la salut pública i es varen 
obrir les platges amb normalitat, per tant hem estat molt preventius en els moments que hem detectat 
que hi podia haver possibles abocaments, i han estat 4 episodis allà on s’han ajuntat dues causes 
principals. Una, altes temperatures, recordem l’estiu que va fer l’any passat, altes temperatures i quatre 
episodis de pluges molt fortes, allà on va suposar que es varen abocar a la mar, aigües que venien de les 
pluvials i que venien de les pluges, que varen passar pel CAZ, que venen també carregades de fulles, de 
matèria orgànica, que poden suposar amb la combinació de les altes temperatures, que les bactèries 
doncs es reprodueixin més ràpidament, i tenir aquestes analítiques inferiors, però recordem mai que 
suposin un perill per la salut pública. No hem de crear alarmes inexistents. I el resultat d’aquests 4 anys, 
aquest promig que ha fet la Fundació, ha suposat que enguany no tinguem tres banderes, senzillament 
això. Però què és lo que diu aquesta, curiosament, aquesta Fundació privada? Quina és la causa de que 
haguem perdut les banderes? Que tenim un sistema de sanejament totalment deficitari. I això no és nou 
d’avui, no és nou d’aquesta legislatura, això ve d’antic, ve d’antic, i el Partit Popular ha governat vàries 
vegades, que també hagués pogut fer cosetes. Nosaltres que és lo que hem fet durant aquests 10 anys? 
D’aquests 10 anys! D’aquests 10 mesos? Només són 10 mesos. Que hem fet durant aquests 10 mesos? 
Hem anat ja un parell de vegades a Madrid, hem comprat els terrenys per la nova depuradora, ui sí una 
feinada, una feinada varem fer, evidentment els tècnics varen fer un projecte que l’hem pogut 
presentar, però jo no vaig veure en el Sr. Garau d’anar molt preocupat d’anar moltes vegades a Madrid, 
ni a en Isern. I el Batle i jo ja hem anat a Madrid, per demanar aquesta depuradora, i tenim el 
compromís de tenir la depuradora. A lo millor vareu fer una feinada, però el compromís de la 
depuradora, no l’hem tingut fins ara, no l’hem tingut fins fa un parell de mesos, i nosaltres sí que hem 
comprat els terrenys i estam fent, i farem efectiva l’execució. Justament, sí deu esser que a lo millor, 
tenint un Partit Popular aquí, i un Partit Popular a Madrid, no era més fàcil arribar a un acord. Bé, no ho 
sé, a lo millor és que des d’aquí, de Palma, no en tenia molta preocupació, perquè també era una 
preocupació que tampoc se tenia des del Govern Balear. Després, el tema del cànon, el cànon de 
sanejament, podem anar més enfora però l’anterior legislatura, 0 euros, 0 euros en cànon, 0 euros, i ara 
13 millonets, 13 millonets tindrem aquesta legislatura per cànon. Ja tenim el compromís del Govern 
Balear, i ja tenim tota una sèrie de projectes, que fa anys que corren per dedins Emaya, perquè 
evidentment és un problema històric, que els presentarem per poder, per finançar aquests 13 milions de 
cànon, que tindrem durant aquesta legislatura. El tema del CAZ, un cas de 23 anys, mai s’ha fet net de 
manera integral, mai, s’ha fet net alguns trossets, mai s’ha fet net de manera integral. De la setmana qui 
ve començarem la neteja integral, perquè fa, ja fa mesos que varem iniciar el procediment per 
contractar aquesta neteja, i per tardor millorarem el bombeig, i gràcies a un milió d’euros de Capitalitat, 
que record, la legislatura passada, 0 euros de capitalitat. Aquesta legislatura tenim un acord amb el 
Govern, per tenir diferents inversions de Llei de Capitalitat, i un milió serà destinat a la millora del CAZ, 
perquè sí ens preocupa el turisme, i ens preocupa el benestar de les platges.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
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“Gràcies. Nosaltres lo que sí que hem pogut contemplar, és que durant tot aquest temps que hem estat 
anant a les reunions del Consell d’administració, que també hi anem, pareix com si no estiguéssim en el 
mateix Consell d’administració, però estam en el mateix, i li diré que lo que sí hem vist és que hi havia 
una mancança d’inversions exagerada. Hi havia, a demés dic per part dels tècnics, fins i tot i de la gent 
que està fent feina a Emaya, vull dir que tota aquesta aturada que hi havia dins Emaya, és una aturada 
que fins i tot no es pot negar, quan han vist els problemes que tenia fins i tot la dessaladora, que hi 
pagàvem els tres milions i mig cada any, i llavor no compràvem aigua, perquè lo que fèiem era xuclar 
com a locos a dins els recursos naturals que teníem, quan haguéssim pogut fer altres actuacions. Jo lo 
que no li puc dir és una cosa, és que si el poder estalviar doblers és arribar a esgotar el sistema, i esgotar 
fins i tot els propis recursos de l’empresa, per després donar unes xifres finals, jo la veritat és que no me 
pareix una qüestió molt efectiva. M’hagués paraescut molt més efectiu, fer servir els 3 milions que 
pagàvem, que els estaiem pagant, i haver comprat les aigües que ens feien falta, perquè per ventura ara 
no hauríem d’estar parlant d’altres despeses. Per altre banda, sí que és cert que aquestes 
infraestructures dels pluvials, que encara estam cercant, i veient com es neguen part de la nostra ciutat. 
Això són coses que els ciutadans han d’anar veient, i els veuen. És a dir, que ara vinguin i ens diguem, no 
és que jo tenia 20 milions i tu no els vares posar, i l’altre els va posar. Jo crec que és un debat, que el 
podem tenir quan vulguin, eh! El podem tenir, jo suposo que el tindrem però el tindrem a la ràdio, no el 
tindrem en el Ple de l’Ajuntament de Palma. Jo crec que en el Ple de l’Ajuntament de Palma, lo que ens 
hem de veure són els recursos que tenim en aquest moment, les mancances que tenim en aquest 
moment, i de quina manera podem aplicar aquests recursos, i no haver d’aplicar recursos que s’han 
deixat per després fer un exercici de compte, que en el final ara, perquè pareix esser que quan passa un 
Ajuntament a una administració o l’altre, és com si l’Ajuntament perdés la seva naturalesa com 
Ajuntament, com a tal. No hauria de succeir això. Governa un, va governar un altre, i jo lo que no he de 
fer és esgotar la pròpia empresa, perquè quan arribi l’altre encara ho trobi pitjor, és a dir, hauríem de 
donar una continuïtat en aquestes coses, i en aquesta continuïtat també seria en benefici de tota la 
comunitat, per tots els veïnats. I això no succeeix, i es veu a dins l’empresa, se veu dins l’empresa tot lo 
que ha passat. No hi havia Jefe de taller, l’estat dels camions, l’estat de les canalitzacions, l’estat de les 
depuradores. I tot això, perquè ha passat? Perquè hem arribat en aquest esgotament d’aquesta 
empresa? Perquè no s’han pogut ni administrar, ni tan siquiera unes inversions mínimes de 
manteniment, per poder dur les coses, per poder-les dur a un terme normal, on, quan millora 
l’economia de la nostra ciutat, es pugui re emprendre una marxa, i no ens costi ara arrancar de la 
manera que ens està costant arrancar. Aquesta és la qüestió que jo crec que és fonamental i que la que 
hauríem de discutir, i la que parlem crec jo en el Consell d’administració. És a dir, jo penso que fem el 
Consell d’administració, per a poder millorar aquest servei, que està donant l’Empresa Municipal 
d’aigües, en el conjunt de ciutadans de Palma. I jo crec que és el sentit que hem de continuar donant. I 
jo l’any passat veure que fem abocaments a dins les platges, doncs és una cosa que ens hi varem posar i 
varem esser molt crítics també amb aquest tema, i varem esser molt crítics, però lo que no fem és tenir 
els ulls tapats i no veure de on venim, és a dir, perquè venim d’aquesta falta d’inversions, d’aquesta falta 
de deixar passar les coses, i això és una cosa que no es pot deixar de contemplar, vull dir, perquè sinó no 
tindríem una idea de conjunt, de lo que ha passat a dins la nostra ciutat, de les infraestructures on dona 
el servei Emaya, i per tant, aquest és el tema que s’hauria de parlar en el Ple, no si vostè me va dur, si 
me va dir, si va deixar d’anar a dir. És que jo crec que en el final no aclarim res de lo que hauríem de 
posar a davant els ciutadans de Palma, i dir-los, miri, estam amb aquest Pla d’inversions, enguany ens 
gastarem aquests doblers fent això, fent lo altre, i tenim per dur a les inversions, a les depuradores, que 
és ara una de les qüestions més urgents que tenim, per aquestes puntes de població que tenim, hem de 
donar servei sí o sí. Però bé, si volen continuar amb el debat així, doncs jo tampoc els impediré que ho 
facin. Nosaltres mirarem de continuar amb el debat de lo que pensem, que ha d’esser una ciutat 
moderna com penso Palma, i és una millora d’infraestructures, ja estam que s’han de fer despeses, ja 
estam que s’han de fer inversions, però aquestes inversions no són per anar en el curt placisme, de 
veure una legislatura, o veure un exercici pressupostari, és una visió d’una ciutat, una visió d’uns serveis 
ben posats, una visió d’un plantejament que no s’havia dut fins en el moment, i nosaltres pensem que 
aquestes inversions s’han de dur a terme. Gràcies.” 
 
Sra. Bauzá Alonso (PP): 
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“Muchas gracias Sr. Alcalde. Mire, como digo siempre, me parece muy soberbio, venir a decir aquí que 
todos los que han estado antes no han hecho nada. Le invito a leerse todas las memorias que tiene 
colgadas Emaya en su página Web, y verá todas las inversiones que se han ido haciendo. Igualmente, 
ojala nosotros hubiéramos heredado una situación económica como la que han heredado ustedes, 
evidentemente que otra cosa sería, hubiera sido para nosotros. Y además lo que le voy a repetir, no me 
venga usted con que ahora viene usted a Madrid y consigue la depuradora, es que esto es fruto del 
trabajo, ya no solo del PP, porque es que el inicio de la tramitación de la modificación del Plan, ya se 
inició en el 2008, y ha sido mucha gente la que ha trabajado para que usted ahora, tenga un solar 
recalificado, que se puede destinar al uso que se va a destinar. O sea que por lo menos, le pido un 
poquito de humildad y un poquito de reconocimiento a la gente que haya pasado por Emaya. Usted se 
considerará la mejor del mundo, pero un poquito de respeto a todos los que han pasado por allí. 
Hablemos de agua, mire, yo estoy realmente preocupada por el tema del agua, basta irse a ver como 
están las reservas hídricas de las aguas subterráneas, y lo que han bajado en estos últimos meses. 
Estamos hablando de que algunas han bajado un 50%, otras el 20%, el 23. El otro día, el Consejo de 
Gobierno, este que usted tiene el compromiso, también con una nota de prensa, incluso que está 
colgada en Internet, se comprometió a que la desaladora, estaría en pleno rendimiento en agosto. Y se 
va uno al contrato que ha licitado, y las obras de reforma de la desaladora, tienen un plazo de ejecución 
de 10 meses, será agosto del año que viene supongo ¿no? No, no, el Govern, el Govern, ese que usted 
dice que tiene un compromiso firme, tal, es el mismo que le ha dicho que en agosto tendrá la 
desaladora y la va a tener en agosto, sí, pero del año que viene. Yo lo que le voy a decir es, yo también 
soy partidaria de hacer cosas en positivo, y yo estoy de acuerdo que haya que hacer un Plan de sequía, 
evidentemente, es que creo que ya llegamos tarde y se lo dije, creo que es un Plan que llega tarde. Y 
cuando nos hemos reunido y he visto las cosas que se plantean en el Plan, yo lo que le voy a plantear es 
algo que me parece que es que de cajón, necesario, o sea, cómo en una Comunidad como las Islas 
Baleares, donde hay una sequía año sí año también, donde es una Comunidad que no llueve, ¿Por qué 
no hacemos un Plan integral destinado a gestionar el consumo del agua? No a hacer un Plan de sequía 
de emergencia, y ahora me dirá usted el PP no sé que. Yo le digo ahora, yo estoy ahora aquí, y esto es lo 
que le propongo, algo en positivo. Lo que no me cabe en la cabeza, es que ahora nos tengamos que 
estar planteando si hay que plantar plantas que consumen menos o que hay que regar, esto yo creo que 
es algo que podemos gestionar a largo plazo, y con una planificación. Dediquémonos a trabajar sobre los 
consumos de agua pero desde ya, no esperar a que llegue el agosto, y estemos sin agua, y tengamos 
que, casi quedarnos con el agua de las piscinas de los particulares. Hagamos un Plan pero a largo plazo, 
yo me comprometo a aportar, ya que soy para usted una iletrada, y que tengo que estudiar mucho, 
podré aportar poco según usted, pero me comprometo incluso a formar parte de una Comisión que 
trabaje en este sentido. Mis escasos conocimientos y mi falta de formación, según usted, la pongo a su 
disposición, para un tema que para mí me parece positivo, porque creo que es positivo que trabajemos 
en un tema a largo plazo, y que no actuemos a golpe de emergencias.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí, començo amb lo darrer, lo de la sequera. Evidentment que arribem tard, arribem tan tard com que 
des del 2002 havíem de tenir un Pla de sequera aprovat, mira tu lo tard que arribem, però mira ens hi 
hem posat, hem començat a governar fa 10 mesos, i ens hi hem posat i estam on estam. Aquest Pla de 
gestió de l’aigua, és una feina que està ja començant a fer el Govern Balear, perquè aquí des de 
l’Ajuntament podem fer un Pla, i a demés està contemplat, i una Ordenança, està contemplat en el Pla 
de sequera, però el Pla de gestió de l’aigua, a nivell general, hauria d’esser el del Govern Balear, perquè 
clar, tenim diferents captacions, que depenem de diferents administracions, i hauria d’esser un marc 
general per tota la illa, com a mínim, si no és per totes les Illes Balears, i crec que vostè estaia en el 
Parlament fins fa un parell de mesos, i ho hagués pogut proposar en aquell moment, però no passa res, 
també, arriba tard i a nosaltres ens pareix beníssim que se vulgui sumar, i poder fer aquesta Comissió de 
feina totes les que facin falta per arreglar aquesta situació que és preocupant. Pel tema de les inversions 
també, que es xerrava. Nosaltres també volem fer, evidentment nosaltres volem fer inversions 
importants, i sí evidentment el Partit Popular va fer inversions, per exemple va invertir 4 milions d’euros, 
en arreglar canalitzacions, és vera, no 4 milions d’euros perquè ho hem mirat, 4 milions d’euros per 
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arreglar i actualitzar canalitzacions de la xarxa, pel tema de les fuites d’aigua. Però és que nosaltres ens 
gastarem 10 milions, me sap greu si a lo millor ho fem un poc millor que vosaltres. No és una qüestió 
meva personal, és una consciència de tot l’Equip de Govern i de tots els tècnics d’aquest Ajuntament i 
de les empreses municipals, que nosaltres mira tu, els escoltem. I mira tu que passa, vosaltres demaneu 
un Pla de sanejament, mireu que tinc aquí, un Pla de sanejament, amb projectes, amb projectes del 
2010, des del 2010 Emaya, s’han estant recollint i s’han estat elaborant diferents projectes, per arreglar 
tot el sistema de sanejament de la ciutat, i veure quines són els diferents òrgans competents que 
haurien d’impulsar aquests projectes, sigui el Govern, sigui l’Estat o sigui l’Ajuntament, mira tu. I sabeu 
lo que vareu fer durant la legislatura passada? És que me sap greu, però és que m’ho poseu molt fàcil. La 
legislatura passada, a data de 4 de maig del 2015, un poquet abans de les eleccions, quan teníem 
projectes des de 2010, el Sr. Campaner, el gerent, envia una carta en el secretari de l’Ajuntament, 
demanant que l’Ajuntament aprovi aquest Pla de sanejament. El secretari li contesta que això ho ha de 
tramitar el regidor, el Sr. Garau, que està despatx per despatx amb en Campaner, i no ho tramiten mai, a 
lo millor és que no els dona temps perquè acaba la legislatura. Però vareu estar 4 anys amb projectes a 
damunt la taula, i no vareu esser capaços d’aprovar un Pla de sanejament, que ara ens demaneu que 
aprovem, i evidentment l’aprovarem. Dia 4 de juny l’aprovarem en el Consell d’administració, però així 
és com gestioneu vosaltres, 0 gestió, 0 inversions, 0 interès en la ciutat, això és la manera que teniu de 
gestionar vosaltres. I nosaltres en 10 mesos, a lo millor arribem tard, a lo millor el primer dia hauríem 
d’haver fet tot això que estam dient ara, no ens va donar temps en un parell de dies, de fer-ho tot. 
Estam en els 10 mesos, i hem fet lo que hem pogut, i seguirem fent feina, no passeu pena, que 
millorarem la ciutat, ja que vosaltres no ho vareu fer. Gràcies.” 

 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
(PP) 
 
5. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a l’adopció de mesures urgents – materials, de 
conscienciació, personals, etc- per afrontar la sequera a l’any 2016, així com a planificar, de 
forma coordinada amb el Govern i els tècnics, una acció conjunta de cara a l’estiu de 2017 
 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
(PP) 
 
7. PROPOSICIÓ: Instar a l’equip de govern a reprovar a la regidora de Ecologia, Agricultura i 
Benestar Animal, i a la Gerent de EMAYA per la seva nefasta gestió al capdavant de 
l’empresa 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Molt bon dia Sr. Batle, molt bon dia a tothom. Dono les gràcies a totes les persones i a la presidenta, i a 
la gerent d’Emaya, per haver vingut aquí. Bé, aquí s’han dit moltes coses, i jo m’agradaria acabar, 
perquè a lo millor l’espera de la reprovació, la intervenció més forta, i jo no faig comptes fer una 
intervenció forta, faig comptes fer una intervenció i xerrar de gestió. Mirin, jo pot esser que a lo millor 
és perquè vinc de l’empresa privada, potser perquè vinc d’esser treballadora autònoma durant vint i 
pico d’anys, que jo valoro molt i li dono molta importància a un president d’una empresa, li dono molta 
importància a un gestor, i li dono molta importància a la gestió de lo públic. Aquest Plenari, hi ho dic 
també per Ciutadans, en cap cas s’ha fet per un motiu electoral, aquest Plenari d’Emaya se fa perquè 
tota una sèrie de temes, que nosaltres hem vingut aquí presentant proposicions d’Emaya, i tenim tota 
una sèrie de persones, que ens diuen que passa amb Palma, perquè Palma està més bruta, que passa 
amb tota una sèrie de temes que avui hem plantejat aquí. La gota, nosaltres ja feia temps que ens 
plantejàvem fer un Plenari d’Emaya, però la gota són les banderes blaves, i és així. I a partir d’aquí tens 
un punt més per posar en el Plenari, i a partir d’aquí, d’una manera doncs que jo crec que responsable, 
es decideix presentar aquest Plenari. Es fa per això i no es fa per res més. Jo no xerraré ni de nova 
política, ni de mala política, ni de tú más, ni tot això, però si jo tenia cap dubte de reprovar la gestió de la 
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Sra. Neus Truyol, avui no en tinc cap. He de dir que aquest Plenari, la reprovació que jo duc aquí, no és 
contra la persona de Neus Truyol, que segurament a defora prenent una cervesa ens duríem beníssim, 
és sobre la gestió de la Sra. Truyol. Per jo és nefasta, estic convençuda que vostè ja estaria defora d’un 
altre empresa, defora, vull dir si vostè fes feina a una empresa privada, amb la gestió que vostè ha duita 
de casi 1 any. Per fets, eh! Per coses tangibles, vostè l’haurien treta en el carrer, segur, segur, i li diré el 
perquè però vull justificar. Mirin, en el primer punt aquí s’han xerrat de trastos i de pintades, bé, doncs 
els trastos vostè podrà xerrar el que vulgui, jo no tinc molt de temps i intentaré esser molt breu. 
Fotografies com aquesta, que això és una, avui n’he rebudes 7, avui dematí tots els regidors d’aquí hem 
rebut 7 fotografies d’avui, d’avui dematí. Després no se preocupi, que jo sap vostè que faig moltes 
vegades, li diré carrer, número i zona. Avui n’hem rebudes 7. Aquesta és una d’elles. Val? D’acord. Això 
passa cada dia en els carrers de Palma. Avui n’hem rebudes 7, avui, en els carrers de Palma tenim això. 
Vostè pot dir que recull moltes tones, però si vostè quantifica les tones i me diu, sé lo que me tornarà a 
dir, que ja m’ho ha dit aquí tres vegades, però si vostès van a tenir un sistema allà on els trastos en el 
carrer, cada trasto que estava en el carrer, li contava com una cosa mal feta, i ara tots els trastos 
recollits per vostès, totes les tones recollides per vostès, sigui el dia que sigui, encara que no sigui a 
l’hora que sigui ni el dia que sigui, ho conten com a bones coses recollides, i com a bones pràctiques, 
això és lo que fan vostès. I en canvi, només descarten com a tones fora del sistema, tot lo que siguin 
materials elèctrics o materials que no poden. En canvi tot lo altre, encara que està recollit els dies que 
no toca, i les hores que no toca, ho conten com a bo i ho sabem. Després vostès, que jo m’he queixat 
molt d’això, i vostè ho sap i ho dic en positiu, si aquest sistema funcionés perfecte, però és que resulta 
que vostès envers de fer una campanya pedagògica per implantar-ho, es gasten una fortuna en això. Se 
gasten això, una fortuna en això, i resulta que vostès posen en aquesta fotografia, una làmpara 
rompuda, i tornen a posar aquí un altre fotografia, una làmpara rompuda, que ni aquesta làmpara 
rompuda, ni aquesta altre làmpara rompuda poden estar en el carrer. No poden estar en el carrer. 
Vostès són els primers que lo que fan és mal informar a la gent, i no fer pedagogia. Després clar, diem 
que la gent és incívica, però és que vostès no ho han implantat així com toca en el sistema. No és que 
això avui no toqui i això no toqui. Després perdonin, però és ridícul i me pareix una rialla, que hagin de 
tenir una gelera 15 dies en el carrer, perquè això no toca. Ara, l’altre dia, vostè ho sap, varen aparèixer 
doncs 15 televisors enmig del carrer, varen estar 7 dies 15 televisors enmig del carrer, desmuntat amb 
peces nocives, però com que no tocava, han d’esperar que vingui un camió, després vostè me va 
contestar que és que havien d’enviar els inspectors i demés. En quant a les pintades, perquè jo dic que 
vostè no funciona com a gestora? I perquè no funciona Emaya? Doncs li diré. Nosaltres presentem una 
proposició en positiu el mes d’octubre. El mes d’octubre vostè me diu, estam fent feina amb un Conveni 
que farem amb el Consell Insular de Mallorca, perquè a partir d’ara l’Ajuntament de Palma, pugui actuar 
a damunt el patrimoni de tots, que depèn del Consell Insular de Mallorca, tenim, tenim, això no m’ho 
negarà perquè està a les actes de la Comissió del mes d’octubre, que l’altre dia encara la vaig llegir. Bé, 
jo no dic mai mentides, vostè diu una mentida. Bé, jo no dic mai mentides, no me’n traurà ni una. Vostè 
me diu, estam fent feina amb el Consell Insular de Mallorca per fer un Conveni. He demanat en el 
Consell Insular de Mallorca, quantes vegades han demanat llevar una pintada en el Baluard del Príncep. 
Cada mes es reuneix la Comissió de Patrimoni, ni una, ni una en 10 mesos. Demano en el Consell Insular 
de Mallorca, hi ha possibilitat de que es puguin pintar? Només ho han de demanar el mes següent, 
passa a la Comissió, i ho haguéssim acceptar i haguéssim donat. Quantes pintades s’ha llevat en el 
Baluard del Príncep? Ni una. En quant en els càrrecs, mirin, jo no entraré. D’acord, després continuaré 
Sr. Batle.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bueno, yo del debate del Pleno de hoy, ya como ciudadana, no solo como política, 
pues puedo extraer toda una serie de cuestiones, que he venido escuchando aquí en el Pleno, 
cuestiones del PP. ¿Ustedes pueden asegurar que la ciudad está más limpia antes, en la anterior 
legislatura, que ahora? Pues mienten, mienten, vienen mintiendo todos estos meses. Ya que los datos 
que se han venido proporcionando por parte de la Regidoría, vienen demostrando una tendencia de 
mejora por parte de los servicios de recogida de trastos de Emaya, respecto y comparándolo con el 
anterior sistema de recogida. La afición por los reportajes fotográficos, como denuncia, no es una 
iniciativa novedosa, que han puesto en marcha los Regidores del PP en esta legislatura, no señores, les 
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recuerdo que durante la campaña electoral, el Partido Socialista pudo hacer una exposición fotográfica 
en Flassaders, una exposición fotográfica con fotos de la mala gestión tanto de la limpieza como del mal 
mantenimiento de los barrios durante toda la anterior legislatura. Que cuando entramos a gobernar nos 
encontramos barrios de primera, de segunda, incluso de tercera y cuarta categoría, barrios olvidados 
por el servicio de limpieza de Emaya. ¿Dónde estaban los barrios como Son Gotleu, Pere Garau, Son 
Roca, dentro de su planning de limpieza? Simplemente ni existía. En cuanto a la reducción de 
trabajadores de la plantilla de Emaya, y el ahorro de Emaya, en este caso de la empresa, lo hicieron a 
costa de sus trabajadores y trabajadoras, a costa de despidos de ciudadanos y ciudadanas de Palma, 
despidos que mermaron de manera importante la calidad de los servicios de la empresa municipal. La 
falta de inversión en estos últimos 4 años de las infraestructuras, así como la mala gestión del 
mantenimiento de ellas, han hecho que a día de hoy, tengamos tres banderas menos en las playas de 
Palma. Estamos trabajando para contrarrestar esta falta de gestión, mala gestión y falta de inversiones 
del anterior Equipo de Gobierno. Palma tiene importantes problemas de saneamientos de aguas 
residuales, y durante la legislatura del Partido Popular, no se invirtió ni un euro del canon de 
saneamiento de Palma. Y cómo no, hablar de la tan conocida recogida neumática, que se os ha olvidado 
en este Pleno, impuesta por el Partido Popular, sin consenso ni debate. Un desastre en la gestión y 
control de la contratación pública municipal de la empresa Emaya. No hubo control ninguno del 
cumplimiento del contrato, lo que se hacía era ir pagando y pagando, sobrepasando los precios 
estipulados en el contrato. La no contratación tampoco del sistema de corte de hierbas, y el uso de 
Emaya como chiringuito de contratación. Ha quedado demostrado aquí, aquí con las contrataciones que 
se han venido haciendo estos últimos años, sin seguir los criterios ni de publicidad, ni de igualdad, ni de 
mérito, ni de capacidad. Pero bueno, que no hemos venido a hacer un debate aquí de y tú más, me 
quedo con la gestión de estos 10 meses del Govern de la gent. En cuanto a empleo, nada más llegar, 
creación de 50 plazas, nuevos puestos de trabajo, para dar apoyo a todo el personal e ir cubriendo el 
déficit de jubilaciones que el Partido Popular dejó sin cubrir. Ni bajas ni jubilaciones se cubrían. Esto 
nada más llegar, 10 meses después, nuevas contrataciones. Del bolsín de 200 personas, del mes de abril 
a junio, habrán pasado ya 128 personas para cubrir bajas y jubilaciones. Renovación de los 
contenedores, problemas que nos hemos encontrado, ya no solo de mal estado sino que llevan dos años 
sin limpiarse. Se ha trabajado en la sustitución de todos los contenedores de Palma en un plazo de dos 
años. Y sobretodo para que sean compatibles con los vehículos que tenemos, que tiene ahora mismo 
Emaya. No pretender hacer una doble inversión injustificada en contenedores y vehículos, como 
pretendía hacer el Partido Popular. Renovación de maquinaria más eficiente, tramitación del Plan de 
saneamiento. Se está trabajando con el Ministerio de Medioambiente como se ha dicho, para la 
construcción de la nueva depuradora, la que tenemos tiene más de 42 años. Estamos hablando de una 
inversión millonaria, y que empezará a construirse en el 2018. Se ha firmado un acuerdo también con la 
Conselleria, como ha dicho la Regidora de Medioambiente, para invertir 13 millones de euros del canon 
de saneamiento, en determinadas infraestructuras, que repercutirán en la mejora y en la depuración y 
prevención de vertidos. La limpieza del CAZ de Playa de Palma, 150.000 euros, que es la que impide que 
las aguas pluviales salgan al mar. Esa instalación tiene 23 años, y nunca se ha limpiado de manera 
completa. Y esto solo en 10 meses de legislatura señores. Nos quedan más de 3 años para seguir 
cumpliendo nuestro programa electoral, y devolver a los ciudadanos y ciudadanas de Palma, unos 
servicios municipales que funcionen y que sean el reflejo de la ciudad que todos queremos. Muchas 
gracias.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Jo seré molt breu amb això perquè ja veuen la marxa que ha agafat això, és a dir, fem 
retrets d’una cosa i l’altre, i jo lo que voldria dir-los és, des del nostre punt de vista, en el moment en el 
que hem vist com estaia i quins eren els projectes que es duien en el Consell d’administració de 
l’empresa, i tornaré a insistir en lo que estaiem fent fins en aquell moment. És a dir, quan nosaltres lo 
que fem és prioritzar un exercici anual, o un exercici dins una legislatura, a lo que és l’objecte 
fonamental de lo que és el servei municipal, que ha de donar l’empresa municipal d’aigües, podem 
mostrar unes xifres extraordinàries, però llavors en passa lo que ens està passant ara, és a dir, que en 
poc temps tot comença a fer fallida, tot comença a trencar-se, tot comença a mostrar mancances. Però 
nosaltres lo que sí veiem és que hi ha una dinàmica per a posar en marxa, i per tant nosaltres no 
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recolzarem la reprovació de la regidora, no la recolzarem perquè el sentit que hem vist nosaltres, a dins 
les coses que s’estan fent, tenen sentit a dins aquests 10 mesos que estam fent feina. I tenen sentit a 
dins aquests 10 mesos, perquè no hi havia Pla de sequera, ens hi posem en marxa, no hi havia Pla de 
renous, ens hi posem en marxa, no hi havia d’això, ho posem en marxa, canviem sistemes per a voler 
millorar, i jo crec que arribaran a millorar, i per tant nosaltres sí que som un poc més optimistes que el 
grup municipal que ha promogut aquesta reprovació de la regidora. I pensem que si es dur aquesta 
dinàmica, que s’ha marcat a dins l’empresa, i jo crec que tots ens hi posem a fer feina, perquè aquests 
projectes avancin, jo crec que el pròxim que governi, que no té perquè esser els que governen ara, 
poden esser uns altres, per ventura no se trobarà una empresa que estigui paralitzada, no se trobarà 
una empresa amb treballadors que fan de conductor quan eren un altre categoria, no se trobarà tot 
aquest sarau que hi havia dins l’empresa, perquè es van aclarint les coses, se van traient coses i se van 
modificant. I jo crec que fins i tot amb la col·laboració del propi grup que està reprovant avui a la 
regidora, perquè jo crec que s’està fent una feina i s’està fent una feina en conjunt, per poder fer 
aquestes coses. Per tant nosaltres en el principi, quan varem veure ja el promoure aquest Ple, i el 
promoure la reprovació, no li varem veure un objecte molt clar, per això jo, el meu company els feia 
menció en aquest tema que per ventura ara les dinàmiques que ens estan duent amb aquesta situació 
que tenim en el nostre país, per ventura ens dur i ens indueix a fer coses que ens hauríem de plantejar 
d’un altre manera. I jo crec que si ens ho plantegem des del punt de vista de que Emaya estigui 
funcionant, Emaya doni un servei i nosaltres a Emaya lo que no facem sigui restringir recursos, per voler 
fer números, i no vulguem primar el servei que hem de donar en els ciutadans a dins uns preus, i a dins 
una despesa, que ha d’esser una despesa racional, no ha d’esser el tirar els doblers, però lo que no 
podem fer és secar una empresa, i després voler-li treure més coses encara, és impossible, és impossible 
perquè quan un retalla tant, en el final tant de retallar, dur a aquestes coses, dur a la fallida del propi 
servei. No a la fallida econòmica, perquè la ens durà el haver esperat d’aquesta manera i no haver fet les 
inversions en recursos que teníem aquesta necessitat. Per tant, nosaltres no recolzarem la reprovació de 
la regidora, i lo que sí l’instarem és que Emaya continuï obrint més si hi cap que hi hagi més participació 
per part dels grups de l’oposició, que continuem amb aquesta informació que anem rebent, que es 
millorin els sistemes de comunicació que tenim entre els grups, perquè puguem cooperar en que això 
funcioni molt millor, i nosaltres no tenim res molt més que dir a damunt aquest tema. Gràcies.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, continuo dient que estic més convençuda que mai de la reprovació de la gestió, 
torn a repetir, de la Sra. Truyol. Mirin, jo li dic una cosa, si avui en lloc d’haver d’escoltar una intervenció 
llegida, preparada, hagués sentit en les intervencions, quan han xerrat de la gestió, perquè hem tingut 
tres blocs per xerrar de la gestió, hagués sentit a la Sra. Truyol dient-me, bé doncs dels trastos farem 
això, i anem en aquest camí per millorar això. Les pintades farem això. Dels càrrecs i de les despeses 
supèrflues farem això. De les banderes blaves, de juliol a novembre, que comencem a tenir medicions, 
farem això. Jo hagués llevat la reprovació, però és que resulta que per la primera intervenció de la Sra. 
Truyol, ens ha tret una carpeta, que jo vull Sr. Batle i li vull dir aquí, i a demés vull que si es pot votar, 
que es voti, en aquest Ple de l’Ajuntament, jo he tingut com primer coneixement aquí en aquest Plenari 
d’aquesta carpeta. Demano Sr. Batle, que totes i cada una de les coses que es trobin, tant a l’empresa 
municipal Emaya, com a qualsevol empresa, com a qualsevol Regidoria, que es trobin de gestió anterior, 
que a demés han pagat auditories externes per fer una auditoria de la gestió anterior, que directament 
si ens ho volen dir, o que no ens ho diguin, directament en vers de que es presenti aquí, que es dugui a 
un Jutge. Ja serà el Jutjat el que dirà si ha prescrit o no ha prescrit, no se preocupin el Jutjat quan tu li 
presentes una cosa d’aquestes, però tot d’una quan tinguin un dubte és lo que s’ha de fer, perquè jo 
crec que no és un Plenari el lloc a dur-ho. Tot d’una s’ha de dur en el Jutjat. No se preocupi que els 
Jutjats moltes vegades diuen ha prescrit, ja ho dirà el Jutjat. Dit això, els càrrecs, no s’han de dir 
mentides, ara resulta que la diferència que tenim entre la informació que dona la regidora Truyol i la 
regidora Maria José Bauzá és que uns els diem alts càrrecs i els altres els diem tècnics. Noms, cognoms, 
DNI, càrrecs, tècnics, persones que han entrat, persones que han sortit. Per tant, entre tècnics i alts 
càrrecs, noms, cognoms, DNI, n’hi ha el doble. Per tant, això és una constatació, perquè això ha vingut 
Emaya, perquè això és una informació que ve d’Emaya, per tant això va a missa i se vol negar. Banderes 
blaves, quan vostè l’any passat, el mes de juliol de l’any passat la Sra. Truyol, deia, Palma hem d’estar 
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contents perquè té 4 banderes blaves, i aquestes 4 banderes blaves l’any qui ve aconseguirem la quinta, 
és perquè hem de lluitar per aquestes banderes blaves i se li donava una importància a la bandera blava. 
Mirin, les banderes blaves, es dona importància en el juliol de l’any 2015. Perquè se compliquen? 
Perquè s’obliguen a aconseguir-ne una més? Perquè sabia que era única i exclusivament de la gestió. És 
vera Sr. Pep Lluís Bauzá, que han mancat inversions, és vera. I quan havien de venir 4 milions d’euros, 
que varen venir, en aquesta Comunitat Autònoma, just pel CAZ i just pel Consorci de Platja de Palma, 
aquests doblers se’n varen anar a despesa corrent del Govern del Sr. Antich, això també és vera, que 
venien pel CAZ i no varen venir. Jo en tota la meva intervenció, no m’han vist treure ni un retret, ni un 
retret, ni un i tu més. Jo volia que la Sra. Truyol me digués, que farà juliol, agost, setembre, octubre i 
novembre, quan encara els inversions del Coll són de l’any 2018, i encara no se podran fer. Que farà 
perquè l’aigua surti excel·lent i no surti bona? No és vera, no és vera, i jo ho vaig dir en roda de premsa i 
ho torn a dir aquí, que la qualitat de l’aigua no sigui bona. Evidentment la qualitat de l’aigua a la Platja 
de Palma, jo ho vull dir, és bona, lo que passa és que la qualitat de l’aigua, per esser bandera blava, ha 
d’esser excel·lent. En totes les analítiques 2011-2015, sempre ha estat excel·lent, excepte la de. No he 
acabat encara, gràcies. En canvi, la de, ja acabo, ja acabo, ja acabo, ja acabo, ja acabo. És que li ha donat, 
Sr. Batle, li ha donat molt de, ha de comptar que li ha donat tres minuts a la Sra. Truyol de més, per tant 
jo no li demano tres minuts, un minut més sí. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“No li he donat a ningú tres minuts de més.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Dit això, miri.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Hombre.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“El tema de la qualitat de l’aigua, nosaltres.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Acabi ja.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Ja acabo, si vostè me deixa jo acabo. Moltes gràcies. Com jo deia abans, jo només xerro de gestió, i si 
una presidenta d’una empresa d’Emaya, que ha de dur neteja, que dur aigua, que dur recollida de 
trastos, tota la seva feina, per tot ha fallat i ha suspès evidentment la seva gestió està suspesa, i 
evidentment jo demano la seva reprovació. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies. Normalment som generós amb el temps i no tenen queixa. Ho dic perquè si m’he de 
posar estricte segurament el primer a qui tallaré és a vostès, per això no hem diguin aquestes coses, que 
no tenen molt de sentit.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Doncs Sr. Batle, avui no té raó, perquè avui hem comptabilitzat 3 minuts i mig a la Sra. Truyol.” 
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Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“El Sr. Batle avui no té raó, jo sé que no sempre tinc la raó, ho sé, però si fem una revisada, en la seva 
intervenció, li he deixat un minut de més la primera vegada, i a tots els he deixat més temps del que 
tocava.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Avui no, però.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Avui tindrà vostè la raó i ja està, jo li dic que si ens hem de posar estrictes, doncs sortiran perdent 
vostès, és a dir, que no hem demanin aquestes coses.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Jo si vostè se posa estricte amb tothom me va perfecte.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé Sra. Durán, el que digui.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, muchas gracias. Bueno, una vez hecho el debate y visto la comparativa de la gestión del Equipo 
anterior del PP con el Equipo actual, que está llevando adelante toda, en este caso la Regidoría de 
Medioambiente, pues decir que ante la situación también de abandono y mala gestión que nos 
encontramos en la empresa, solo cabe pedir a los Regidores del Partido Popular y a la Portavoz, es que 
retire la moción de reprobación, que creo que en este caso no tiene ningún sentido. El único objetivo de 
este Pleno ha sido, tanto como ha dicho también los compañeros de Ciudadanos, es la campaña 
electoral, que estamos ya en precampaña, y también el circo mediático que les gusta hacer mucho, 
sobretodo a la Portavoz del Partido Popular, la Sra. Marga Durán. Por lo tanto yo creo que en este caso, 
no está para nada justificada la moción de reprobación a la Regidora, a mi compañera Neus Truyol. 
También decir que los que les toca hacer, los que les toca hacer como oposición, es trabajar y mucho 
con el Equipo de Gobierno, para tratar de mejorar los servicios municipales para los ciudadanos y 
ciudadanas de Palma, y eso no se está viendo. No se está viendo un ejemplo de oposición, sino 
únicamente un circo mediático, ante todas y cada una de las ruedas de prensa que hace el Partido 
Popular en el Ayuntamiento de Palma. También decir que Sra. Durán, yo le pido que se diferencie, se 
diferencie de sus anteriores compañeros, y que solo buscaban el voto, y trabajaban solo para sus 
clientes, ah perdón, para sus militantes, perdón, me he equivocado, no son los clientes. Por lo tanto les 
pido que por favor demuestren objetividad, objetividad y trabajo en positivo y proactivo con el Equipo 
de Gobierno. Por lo tanto demuestre usted y su grupo, que realmente son Regidores de todos y cada 
uno de los ciudadanos y ciudadanas de Palma. Por último, insto a mi compañera, eso sí que lo he visto 
aquí en el Ayuntamiento, he visto al Pleno del Ayuntamiento, a que esta carpeta de sanciones 
paralizadas y no tramitadas, se envíe con  un adjunto remito a la Fiscalía de Baleares, para que se 
puedan determinar si existe o no algún tipo de ilícito penal, que pueda venir recogido en el Código 
Penal, y que a mí se me ocurren como jurista unos cuantos. Muchas gracias.” 

 
Es rebutja per 20 vots en contra  (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor 
(PP) 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
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El secretari adjunt i general del ple actal, 
Miquel Ballester Oliver 

 


